
Protokół Nr XI/12 

 

z obrad XI sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 27 kwietnia 2012 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. FranciszekGawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Andrzej Kunicki 

10. Magdalena Olendzka 

11. Grażyna Płonowska 

12. Janusz Puchalski 

13. Stanisław Radulski 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

15. Jan Żochowski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Stanisław Bachurek V-ce Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 

2) Andrzej Uszakiewicz Radca prawny 

3) Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy 

4) Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy 

5) Józef Michałowski radny Rady Powiatu w Bielsku Podl. Kier. Ref. GK 

6) Jolanta Januszewska Kierownik GOPS 

7) Piotr Paprocki  Kierownik Referatu BRŚ 

8) Monika Dygas  z-ca Kierownika Ref. FN 

9) Marek Klepacki z-ca Kierownika Referatu  OR 

 

   oraz sołtysi Gminy Brańsk zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady XI sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad XI sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk 

oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i 

podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz 

sołtysów. Następnie poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na sesję, w 

tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji 

zmian lub poprawek  do porządku.  

   Grupa radnych Grażyna Płonowska, Franciszek Gawina, Stanisław Gomoliński, Andrzej Kunicki 

zgłosili wniosek o ujęcie w porządku sesji punktu dotyczącego przedstawienia informacji w 

sprawie lokalizacji na obszarze Gminy Brańsk elektrowni wiatrowych.  

   Wobec braku innych propozycji zmian w porządku obrad, Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie nad wnioskiem złożonym przez grupę radnych, proponując jego ujęcie, jako pkt.16 



porządku obrad. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 wniosek przyjęła. 

(pozostałe punkty przesunęły się automatycznie o jedno miejsce w dół)   

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad łącznie z przyjętą poprawką w brzmieniu:     

 

1.Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu z obrad X sesji rady gminy. 

4.Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5.Sprawozdanie Wójta Gminy Brańsk z wykonania budżetu za 2011 rok. 

6.Sprawozdanie finansowe za rok 2011. 

7.Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk i rocznego sprawozdania z wykonania 

planu finansowego instytucji kultury za 2011 r. 

8.Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2011r.  

9.Przedstawienie stanowiska Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i 

Transportu w sprawie wykonania budżetu gminy za 2011 rok. 

10.Dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

2011. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i 

sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2011, 

12.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury za 2011r. 

13.Przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Brańsk. 

14. Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Komisje Rewizyjną Rady Gminy Brańsk wniosku o udzielenie Wójtowi 

absolutorium za 2011r.  

15.Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu za rok 2011, 

b) zmiany Uchwały Nr X/85/12 Rady Gminy Brańsk z dnia 24 lutego 2012r. w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Brańsk w roku 2012”, 

c) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2012-2016, 

d) zmian w budżecie gminy na 2012 rok, 

e) przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Holonkach (dotyczy likwidacji 

Filii w Koszewie) 

f) podziału Gminy Brańsk na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

g) podziału Gminy Brańsk na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

h) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk (złożonej przez Pana Edwarda 

Zaleskiego mieszkańca wsi Koszewo, dotyczącej zalewania posesji skarżącego wodami 

popłucznymi z hydroforni Koszewo), 

i) powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej. 

16. Przedstawienie informacji w sprawie lokalizacji na obszarze gminy Brańsk elektrowni 

wiatrowych. 

17.Przedstawienie sprawozdania realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2011. 



18.Przedstawienie sprawozdania z wykonania w roku 2011 Uchwały Nr XXIV/202/2010 Rady 

Gminy Brańsk z dnia 19 lutego 2010r. w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk. 

19.Przedstawienie sprawozdania z działalności Samorządowego Zakładu Komunalnego Gminy 

Brańsk z siedzibą  w Brzeźnicy za okres 01.01.2011 do 30 września 2011r.  

20.Przedstawienie sprawozdania z realizacji zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Brańsku za rok 2011 oraz potrzeby na realizację zadań pomocy społecznej w 2012 roku. 

21.Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej na rok 2011 dla Gminy Brańsk. 

22.Przedstawienie sprawozdania  z działalności GOUK i GBP za 2011 rok. 

23.Przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał  Rady Gminy Brańsk za II półrocze 2011 roku.  

24.Interpelacje i wnioski radnych. 

25.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

26.Sprawy różne. 

27.Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad X sesji rady gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad X sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad X sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

 

Ad.5 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 

2011rok. Stronę dochodową w zarysie skróconym natomiast rozchodową szczegółowo, aby radni 

mieli 100% wiedzy o realizacji budżetu, na jakie zadania zostały wydatkowane środki finansowe.     

( sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2011rok w załączeniu do protokołu).  

   Wójt Gminy omawiając wydatki budżetowe powiedział – „w 2011 roku wydatkowaliśmy środki 

finansowe oszczędnie, trochę pozostało jeszcze na rok 2012”.  

   Omawiając wydatki na inwestycje dodał – „Rok 2011 był rokiem „dobrym” pod względem ilości  

wykonanych inwestycji. W ubiegłym roku dofinansowaliśmy w 100% przebudowę mostu na 

drodze powiatowej w Poletyłach wraz ze zjazdami oraz dofinansowaliśmy w 100% przebudowę 

drogi powiatowej w Szmurłach. Tak jak już Państwu wcześniej mówiłem, jeżeli w którejś 

miejscowości wykonamy inwestycje za znaczące pieniądze to przez najbliższe lata w tej 

miejscowości nie będziemy inwestować tylko przeniesiemy się z inwestycjami do innych 

miejscowości. Zawsze staramy się rozkładać inwestycje równomiernie w terenie”. 

   Wójt Gminy omawiając wydatki na administrację dodał – „Chcę abyście Państwo wiedzieli, że 

środki finansowe wydatkowane na administrację, to nie są tylko pobory pracowników urzędu, to są 

wynagrodzenia konserwatorów, pracowników fizycznych Ref. Gospodarki Komunalnej, którzy 

przeszli do urzędu po likwidacji SZK,  diety radnych, prowizje sołtysów, różnego rodzaju opłaty 

(woda, energia, rozmowy telefoniczne, ubezpieczenie majątku, zakup materiałów kancelaryjnych 

itp. wydatki”. 

   Przy omawianiu wydatków na pomoc społeczną Wójt Gminy skierował słowa podziękowania do 

Pani Kierownik GOPS, mówiąc - „ Pani Kierownik gospodarowała środkami finansowymi bardzo 

oszczędnie, podejmując niejednokrotnie trudne decyzje, gdyż niektórzy jeszcze nie odebrawszy 

przyznanej pomocy, składali wnioski o następną. Trzeba w pracy socjalnej dużej cierpliwości, 

doświadczenia, mądrości i za to wszystko należą się podziękowania”.  

   Głos zabrała Pani Januszewska Kierownik GOPS, która poinformowała, że wydatki za pobyt 

podopiecznych w Domu Pomocy Społecznej w Brańsku w 2012 roku wzrosną, gdyż od 1 marca 

wzrosło utrzymanie jednego pensjonariusza do kwoty 2.750zł miesięcznie, a obecnie przebywają 4 



osoby z gminy Brańsk. 

Dalej mówił Wójt Gminy – „tematem wysokości opłat w DPS powinien się ktoś zainteresować, 

tutaj kierujemy uwagi do radnego powiatowego, aby w Powiecie ten temat poruszył. W Domu 

Pomocy przebywają „prości” ludzie, którzy nie wymagają luksusów, tylko normalnych warunków 

do życia, aby było miło, ciepło przyjemnie a nie „aż takie luksusy” to jest nie do pomyślenia. Przy 

tak wysokich opłatach 2.750zł miesięcznie i przy umieszczeniu 10 -15 pensjonariuszy, budżet 

gminy znacznie zostanie uszczuplony”.  

Głos zabrała Kierownik GOPS, która poinformowała, że jako pracownicy pomocy społecznej nie 

mogą kierować mieszkańców do prywatnych Domów Pomocy, typu takiego jak w Nurcu,  gdyż nie 

można do takich Ośrodków dopłacać – „odpowiadają za to głową” . Można dopłacać tylko do 

Ośrodków Państwowych. Kolejna sprawa, przepisy tak stanowią, że osobę trzeba umieścić w tym 

ośrodku, gdzie Ona sobie życzy nawet w Warszawie”. 

   Dalej mówił Wójt Gminy – „ mówiąc o opiece społecznej, dziwię się nieraz ludziom, którzy 

mówią o biedzie, że dzieci są niedożywione. Natomiast my z urzędu musimy rodziców 

uświadamiać, namawiać, aby dzieci korzystały z posiłków w szkołach, gdzie jest zapewniona zupa, 

drugie danie i kompot tylko za 2,98zł. Wiadomo, że dzieci wychodzą nieraz z domu bez śniadania, 

rodzice powinni zadbać o to, aby zjadły, chociaż ciepły posiłek w szkole. Dla mnie taka sytuacja 

nie jest zrozumiała”. 

   Kończąc sprawozdanie Wójt powiedział – „ Rok 2011 był rokiem, po którym coś trwałego po 

sobie pozostawiamy. Wykonało się wiele dróg, wiele remontów świetlic, remiz i myślę, że oblicze 

naszej gminy zmienia się na lepsze. Natomiast jak mieszkańcy to postrzegają i oceniają zależy od 

nich, bo każdy ocenia pod innym kątem. Na terenie gminy jest kilka takich osób, co publicznie, 

nikomu nic nie pomogli, nic dla ogółu nie zrobili a jeżeli już robili to za pieniądze, natomiast 

czasami nieprzychylnie komentują działania gminy. My jednak musimy „robić swoje”, aby coś 

trwałego po sobie pozostawić. Uważam, że w 2011 roku wykonaliśmy „kawał dobrej roboty”, za co 

chciałbym wszystkim serdecznie podziękować, którzy w jakikolwiek sposób przyczynili się do 

sukcesu gminy i wykonania budżetu. Myślę tutaj o sołtysach, strażakach, nauczycielach 

dyrektorach jednostek organizacyjnych, pracownikach urzędu, Panu Michałowskim, który wiele 

prac wykonywał i nadzorował, jako kierownik SZK później Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej. Wszystkim dziękuję, co przychodzili do urzędu podpowiadali, włączali się do 

pomocy. Często dobre słowo, miła życzliwa atmosfera jest ważniejsza niż „pomoc szpadlem, łopatą 

czy młotkiem”. Chęci są najważniejsze, wówczas człowiek nie patrzy i godzin pracy, tylko, aby coś 

dobrego zrobić. Rok 2011 mamy już za sobą, wspólnie wykonaliśmy jak już mówiłem „kawał 

dobrej roboty”. Wnoszę więc o przyjęcie i zatwierdzenie przedstawionego sprawozdania”. 

  

Przewodniczący Rady zarządził 10 minutową przerwę w obradach.  

 

Ad.6  Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN poinformowała, że sprawozdanie finansowe za rok 

2011 zostało opracowane na podstawie zmienionej ustawy o finansach publicznych. Obejmuje ono 

bilans z wykonania budżetu j.s.t, łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów 

samorządowych jednostek budżetowych, łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane 

wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, łączne zestawienie 

zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian w funduszu samorządowych 

jednostek budżetowych. Następnie Pani Dygas przedstawiła szczegółowo każdy załącznik do 

sprawozdania. 

 

Ad.7.   Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN poinformowała, że radni w materiałach otrzymali 

informację o stanie mienia gminy także każdy mógł się z nią zapoznać, co gmina posiada i na jakie 

kwoty. W ubiegłam roku niewiele się zmieniło w porównaniu do roku poprzedniego i o tym, co 

gmina zbyła a co zakupiła przedstawione zostanie później przy sprawozdaniu z wykonania 

Uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata. 



Ad.8.  Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła Uchwałę Nr II-00321-45/12 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2011r. (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

 

Ad.9 Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

przedstawiła Uchwałę z pozytywną opinią Komisji w sprawie wykonania budżetu gminy za 2011 

rok. 

 

Ad.10 Dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

2011 

   W związku z tym, iż radni gminy nie wnosili zapytań i uwag do sprawozdań, ponieważ na 

wszystkie pytania, wątpliwości były udzielane wyjaśnienia na posiedzeniach Komisji,  

Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku sesji udzielając głosu 

Przewodniczącej Komisji RGOBiT, która odczytała pozytywną opinię w sprawie projektów uchwał 

przygotowanych pod obrady XI sesji. ( Opinia Nr 21/15/12 z dnia 13 kwietnia 2012 r. w załączeniu 

do protokołu) 

 

Ad.11  Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2011. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/91/12 w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

za rok 2011. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.12  Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2011r. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/92/12 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2011r. /uchwała 

stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.13 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił Uchwałę Komisji w sprawie wniosku o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk za 2011 rok. wraz z pozytywną opinią o 

wykonaniu budżetu gminy za 2011rok. 

 

Ad.14  Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN przedstawiła Uchwałę Nr II-00322-3/12 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o przedłożonym przez 

Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2011r. 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad.15a) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu za rok 2011. 

   Głos zabrał radny Stanisław Czerniawski, który powiedział – „ Szanowny Panie Wójcie, 

Szanowni Kierownicy poszczególnych działów naszego urzędu, Szanowni Radni - po zapoznaniu 

się z materiałami na XI sesję i wysłuchaniu sprawozdań przedłożonych przez Pana Wójta odnośnie 

wykonanych zadań za 2011 rok, nasuwa się wniosek, że nasza gmina jest jedną z gmin 

najbiedniejszych pod względem dochodu na jednego mieszkańca, ale Wójt jest dobrym 

gospodarzem, dlatego mamy tak duże osiągnięcia w zakresie inwestycji. Nie chwalę, tylko, dlatego, 

że w ostatnim czasie dużo zrobiono dla mojej wsi Patoki, chociaż dzięki temu wieś została 

zgłoszona do Konkursu na „Najładniejszą Wieś” przez Ośrodek Doradztwa Rolniczego w 

Szepietowie. Uważam, że takiemu dobremu gospodarzowi, a za takiego Wójta uważam, bylibyśmy 



bardzo niewdzięczni gdybyśmy nie udzielili absolutorium. Bardzo dziękuję za wszystko Panu 

Wójtowi „Serdeczne Bóg zapłać” za wykonanie tych wszystkich zadań, wiem, że to kosztuje dużo 

wysiłku, trudu i dużo pracy. Niejednokrotnie nawet mieszkańcy mojej wsi, którzy może się nie 

wyrażali z byt dobrze o tych czy o innych sprawach, mówią: „ no ale Wójta to mamy na szóstkę”. 

W moim przekonaniu i wszystkich radnych naszej gminy, uważam, że Wójt zasługuje na więcej niż 

na „szóstkę” starając się w miarę możliwości pozyskać jak najwięcej funduszy ze środków 

unijnych.   Jeszcze raz składam „Serdeczne Bóg zapłać”. 

   Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/93/12 w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu za rok 

2011. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

   Wójt Gminy podziękował za udzielone absolutorium, powiedział, że należy się ono nie tylko dla 

Wójta ale dla wszystkich pracowników urzędu, bo  można być dobrym wójtem, gdy się ma dobrych 

pracowników, kierowników a zwłaszcza Skarbnika, wówczas można realizować zadania. Trudno 

byłoby to wszystko osiągnąć gdyby nie było dobrej współpracy Wójta, pracowników ze 

Skarbnikiem, która czuwała nad zachowaniem równowagi między dochodami i wydatkami i 

rządziła środkami finansowymi tak, aby na wszystko wystarczyło.  

Wójt w tym miejscu również podziękował radnemu Czerniawskiemu za tak miłe wypowiedzi pod 

jego adresem.  

  

Ad.15b) Pan Piotr Paprocki Kier. Ref. BRŚ przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr X/85/12 Rady Gminy Brańsk z dnia 24 lutego 2012r. w sprawie przyjęcia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Brańsk w roku 2012”, 

W uzasadnieniu poinformował, że zmiana dotyczy przeprowadzania kastracji i sterylizacji tylko w 

schronisku dla zwierząt a nie tak jak było zapisane we wcześniejszej uchwale przez lekarza 

weterynarii wybranego przez gminę.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/94/12 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr X/85/12 Rady Gminy Brańsk z dnia 24 lutego 2012r. w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Brańsk w roku 2012”, /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.15c) Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN poinformowała, że do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na 

lata 2012-2016, który radni otrzymali w materiałach należy wprowadzić dodatkowe zmiany, 

następnie je odczytała. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej i Wykazie Przedsięwzięć do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej wynikają ze zmian w planach dochodów i wydatków oraz 

wartości zadań przyjętych do realizacji. Następnie Pani Dygas omówiła wprowadzone zmiany do 

poszczególnych załączników latami. 

I. Zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata  2012-

2016  polegają na: 

1. Zmniejszeniu planu dochodów w 2012 roku o kwotę 423.114 zł. w tym zmniejszenie 

dochodów majątkowych o kwotę 240.000 zł. i dochodów bieżących o kwotę 183.114 zł. 

2. Zmniejszeniu planu wydatków w 2012 roku o kwotę 244.358 zł. w tym zmniejszeniu 

wydatków majątkowych o kwotę 982.497 zł i zwiększeniu wydatków bieżących o kwotę 

738.139 zł. 

3. Zmiany w zakresie dochodów i wydatków wpłynęły na zmianę wyniku finansowego  

budżetu.  Nastąpił spadek nadwyżki budżetowej o kwotę 178.756 zł. Nadwyżkę budżetu w 

wysokości 1.129.600,00 zł przeznacza się na spłatę kredytu zaciągniętego na wyprzedzające 

finansowanie zadań realizowanych ze środków unijnych w wysokości 900.000 zł oraz na 



spłatę rat kapitałowych pożyczki zaciągniętej w WFOŚiGW w wysokości 229.600 zł. 

4. Zmniejszeniu planu dochodów w roku 2013 o kwotę 1.207.892 zł. w tym zmniejszenie 

dochodów majątkowych o kwotę 1.207.892 zł, dochody bieżące nie uległy zmianie.  

5. Zmniejszeniu planu wydatków w roku 2013 o kwotę 1.207.892 zł w tym zmniejszenie 

wydatków majątkowych o kwotę 1.207.892 zł, wydatki bieżące nie uległy zmianie.  

6. Zmiany w zakresie dochodów i wydatków nie wpłynęły na zmianę wyniku finansowego  

budżetu.  

7.  Zwiększeniu planu dochodów na rok 2014 o kwotę  2.483.720 zł. w tym zwiększeniu 

dochodów majątkowych o kwotę  2.483.720 zł, dochody bieżące nie uległy zmianie.  

8. Zwiększeniu planu wydatków w roku 2014 o kwotę 2.483.20 zł w tym zwiększeniu 

wydatków majątkowych o kwotę 2.483.20 zł, wydatki bieżące nie uległy zmianie.  

9. Zmiany w zakresie dochodów i wydatków nie wpłynęły na zmianę wyniku finansowego  

budżetu.  

10.  Zmniejszeniu planu dochodów na rok 2016 o kwotę  84.957 zł. w tym zmniejszeniu 

dochodów bieżących o kwotę  84.957 zł, dochody majątkowe nie uległy zmianie.  

11. Zmiany w zakresie dochodów w roku 2016 wpłynęły na zmianę wyniku finansowego  

budżetu.  Nastąpił  spadek  nadwyżki budżetowej o kwotę 84.957 zł. Nadwyżkę budżetu w 

wysokości 42.454 zł przeznacza się na spłatę zaciągniętych w latach poprzednich kredytów i 

pożyczek.  

II. Zmiany w załączniku Nr 2 – Wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata  2012-2016 polegają na zwiększeniu wartości zadania pn.: „ Budowa 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Brańsk. Łączne nakłady finansowe 

wzrosły o kwotę 118.633 zł i wynoszą 5.002.618 zł. Zakłada się współfinansowanie 

projektu ze środków UE w ramach PROW na lata 2007-2013 w Oś 3 Jakość życia na 

obszarach wiejskich i różnicowanie gospodarki wiejskiej, działanie 3.2 podstawowe usługi 

dla gospodarki i ludności wiejskiej w wysokości 2.977.485 zł. Wartość udziału jednostki 

samorządu terytorialnego w całkowitym koszcie projektu wynosi 2.025.133 zł. Zadanie 

będzie realizowane w latach 2012 – 2014. W roku 2012 wydatki na realizację zadania uległy 

zmniejszeniu o kwotę 1.100.000 zł i wynoszą 100.000 zł w tym dofinansowanie z funduszy 

unijnych – 60.000 zł , środki własne- 40.000 zł. W roku 2013 wydatki na realizację zadania 

uległy zmniejszeniu o kwotę 1.207.892 zł i wynoszą 1.792.108 zł w tym dofinansowanie z 

funduszy unijnych – 1.079.119 zł , środki własne- 712.989 zł. W roku 2014 wydatki na 

realizację zadania uległy zwiększeniu o kwotę 2.483.720 zł i wynoszą 3.110.510 zł w tym 

dofinansowanie z funduszy unijnych – 1.838.366 zł , środki własne- 1.272.144 zł. 

   Pomimo wprowadzenia w/w zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy wymagane 

przepisami prawa finansowego wskaźniki zostały zachowane . 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek do 

uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. 

Następnie głosowano nad projektem uchwały łącznie z przyjętymi poprawkami. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/95/12 zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 

2012-2016 /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 
 

Ad. 15d) Pani Monika Dygas z-ca Kier Ref. FN poinformowała, że do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2012 rok, który radni otrzymali w materiałach należy wprowadzić 

dodatkowe zmiany, które odczytała. Następnie szczegółowo omówiła zmiany do uchwały i 

załączników: 

Objaśnienia zmian w budżecie Gminy Brańsk 

Do załącznika Nr 1  

W dz. 710 – Działalność usługowa, rozdz. 71035 – Cmentarze §2020 zmieniono rodzaj 

zadania polegającego na  remoncie pomników z okresu II wojny światowej we wsiach Domanowo, 

Pruszanka Baranki, Pruszanka Stara, Pruszanka Stara - Domanowo, które pomyłkowo 



zakwalifikowane było jako zadanie realizowane przez gminę na podstawie porozumienia z JST na 

zadanie realizowane przez gminę na podstawie porozumienia z organami Administracji Rządowej 

oraz w wyniku zmniejszenia dotacji dokonano korekty dochodów do kwoty 1.500 zł. 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa i 

sanitacyjna wsi § 0970 zmniejszono dochody tytułu wpłat wkładu własnego mieszkańców na 

realizację zadania pn.: „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Brańsk” o 

kwotę 860.000 zł. Realizację zadania przesunięto na lata następne. 

W dz. 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, rozdz. 

40002 – Dostarczanie wody § 2707 zwiększono dochody z tytułu dofinansowania ze środków 

unijnych zadania pn. : „Urządzenie terenu rekreacyjno-wypoczynkowego przy zbiorniku wodnym 

Otapy - Kiersnówek” o kwotę 68.000 zł 

W dz. 758 – Różne rozliczenia, rozdz. 75801 – część oświatowa subwencji ogólnej dla 

jednostek samorządu terytorialnego § 2920 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Białymstoku zwiększono dochody z tytułu przyznania subwencji oświatowej o 

kwotę 85.432 zł.  

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85212 – Świadczenia rodzinne, świadczenia z  

funduszu  alimentacyjnego  oraz   składki  na   ubezpieczenia  emerytalne  i  rentowe  z 

ubezpieczenia społecznego §  2360   na  podstawie  pisma  Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w  

Białymstoku  zmniejszono  dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej 

oraz innych zadań zleconych ustawami o kwotę 2.000 zł. 

W rozdz. 85216 – zasiłki stałe § 2030  na  podstawie  pisma  Podlaskiego  Urzędu  

Wojewódzkiego  w  Białymstoku zwiększono dotację  celową  na  realizację własnych zadań 

bieżących gmin o kwotę 9.000 zł z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków stałych. 

W rozdz. 85295 – Pozostała działalność § 2030 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Białymstoku zmniejszono dotację celową na realizację własnych zadań 

bieżących gmin o kwotę 4.000 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji programu „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania”. 

W dz. 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdz. 85415 – pomoc materialna dla 

uczniów § 2030 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku 

zwiększono dotację celową na realizację własnych zadań bieżących gmin przeznaczoną na 

dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym o kwotę 

26.672 zł 

W dz. 010 –  Rolnictwo  i  łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa i 

sanitacyjna wsi w § 6297 zmniejszono dochody w wyniku zmniejszenia dofinansowania z 

funduszy unijnych realizacji zadania pn. „ Budowa przydomowych  oczyszczalni  ścieków  na  

terenie  Gminy  Brańsk ” o  kwotę  240.000  zł. Realizację zadania przesunięto na lata następne. 

W rozdz. 01095 – Pozostała działalność § 2010 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Białymstoku zwiększono dotację celową na realizację zadań bieżących z 

zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami przeznaczoną na 

zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 

produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w sprawie jego 

zwrotu poniesionych przez gminy o kwotę 517.482 zł 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75011 – Urzędy wojewódzkie §2010  na 

podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku zmniejszono dotację celową 

na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie 

ustawami o kwotę 300 zł 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85212 – świadczenia rodzinne, świadczenia z 

funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z 

ubezpieczenia społecznego § 2010 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego 

zmniejszono dotację celową na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych gminie ustawami przeznaczoną na opłatę składek na ubezpieczenia 

społeczne o kwotę 296 zł. 



W rozdz. 85213 – Składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające 

niektóre świadczenia z pomocy społecznej, niektóre świadczenia rodzinne oraz za osoby 

uczestniczące w zajęciach w centrum integracji społecznej § 2010  na podstawie pisma 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego  w  Białymstoku  zwiększono  dotację  celową na  realizację  

zadań bieżących z zakresu  administracji  rządowej  oraz  innych  zadań  zleconych  gminie  

ustawami przeznaczoną na opłatę składek na ubezpieczenia zdrowotne, od niektórych świadczeń 

rodzinnych  o kwotę 796 zł.  

 W rozdz. 85295 – Pozostała działalność § 2010 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Białymstoku zwiększono dotację celową na realizację zadań bieżących  z  

zakresu  administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami o kwotę 100 zł z 

przeznaczeniem na realizacje rządowego programu wspierania osób pobierających świadczenia 

pielęgnacyjne. 

Do załącznika Nr 2  

W dz. 710 – Działalność usługowa, rozdz. 71035 – Cmentarze §4270 zmieniono rodzaj 

zadania polegającego na  remoncie pomników z okresu II wojny światowej we wsiach Domanowo, 

Pruszanka Baranki, Pruszanka Stara, Pruszanka Stara - Domanowo, które pomyłkowo 

zakwalifikowane było jako zadanie realizowane przez gminę na podstawie porozumienia z JST na 

zadanie realizowane przez gminę na podstawie porozumienia z organami Administracji Rządowej 

oraz dokonano korekty wydatków do kwoty przyznanej dotacji tj. 1.500 zł. 

W dz. 010 –  Rolnictwo  i  łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa i 

sanitacyjna wsi w § 6057 zmniejszono wydatki na realizację zadania pn. „ Budowa przydomowych  

oczyszczalni  ścieków  na  terenie  Gminy  Brańsk ”   o  kwotę  240.000  zł, w § 6059 zmniejszono 

wydatki na realizację zadania pn. „ Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy 

Brańsk”  o kwotę 860.000 zł. Realizację zadania przesunięto na lata 2013- 2014 

   W dz. 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, rozdz.  40002  

–  Dostarczanie  wody  §  4217  w wyniku zwiększenia dofinansowania z funduszy unijnych 

realizacji zadania pn.: „Urządzenie terenu rekreacyjno-wypoczynkowego przy zbiorniku wodnym 

Otapy - Kiersnówek” zwiększono  wydatki  na  zakup materiałów i  wyposażenia o kwotę 68.000 

zł, w § 4219 zwiększono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia niezbędnego do realizacji 

zadania pn.: „Urządzenie terenu rekreacyjno-wypoczynkowego przy zbiorniku wodnym Otapy - 

Kiersnówek” o kwotę 22.000 zł, w § 6050 zwiększono wydatki na realizację nowo wprowadzonego 

zadania pn.: „ Wykonanie oświetlenia ulicznego w miejscowości Kiersnówek do zbiornika 

wodnego Otapy – Kiersnówek o kwotę 20.000 zł.  

W dz. 600 – Transport  i  łączność,  rozdz.  60014  –  Drogi  publiczne  powiatowe  w §  

6300 zmniejszono wydatki na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu 

terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych o 

kwotę 260.000 zł. Z pozostałych środków 240.000 zł, kwotę 6.300 zł przeznaczono na 

dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej ul. Sienkiewicza we wsi Mień. 

W rozdz.  60016  –  Drogi  publiczne  gminne  w §  6050 zmniejszono wydatki na 

realizację zadania pn. : „ Przebudowa drogi gminnej od granicy Miasta Brańsk (ul. Boćkowska) w 

kierunku miejscowości Kiersnowo (do skrzyżowania) oraz wieś Kiersnówek na długości 6,90515 

km wraz z budową mostu na rzece Bronka w km 0+309,70” w wyniku zmiany wartości zdania po 

przetargu o kwotę 234.165 zł. Zwiększono wydatki o kwotę 350.835 zł wprowadzając do realizacji 

nowe zadania pn.: „Ułożenie drugiej warstwy asfaltu we wsi Olszewo i Olszewek oraz przebudowę 

drogi gminnej w miejscowości Kiersnówek do zbiornika wodnego Otapy – Kiersnówek” na kwotę 

385.000 zł oraz „Przebudowę dróg gminnych w miejscowościach Ferma i Płonowo” na kwotę 

200.000 zł. 

W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdz. 70005 – Gospodarka gruntami i 

nieruchomościami § 4300 zwiększono wydatki na ogłoszenia prasowe dotyczące zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk o kwotę 4.000 zł 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75405 – 

Komendy powiatowe Policji § 3000 zwiększono wydatki na dofinansowanie zakupu 



prędkościomierza  i  aparatu  fotograficznego  dla  Posterunku Policji w Brańsku o kwotę 6.191 zł 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe w § 4010 

zwiększono wydatki na wypłatę wynagrodzeń nauczycielom w Szkołach Podstawowych o kwotę 

11.510 zł, w § 4210 zwiększono wydatki na zakup mundurków Drużynie Harcerskiej „Promyk” 

przy Szkole Podstawowej  w  Holonkach  o  kwotę  5.500 zł, w §4300 zwiększono wydatki na 

wykonanie badań instalacji elektrycznej i odgromowej w Szkole Podstawowej w Holonkach i 

Szkołach Filialnych w Chojewie i Koszewie o kwotę 4.350 zł oraz w Szkole Podstawowej w Mniu 

o kwotę 1.580 zł, w Szkołach Filialnych w Chojewie i Koszewie oraz w Szkole Podstawowej w 

Mniu zwiększono wydatki na opracowanie dokumentacji projektowej oczyszczalni ścieków o 

kwotę 1.200 zł. 

 W rozdz. 80103 – Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych w § 4010 

zwiększono  wydatki  na  wypłatę wynagrodzeń dla nauczycieli przedszkolnych o kwotę 7.672 zł 

W rozdz. 80110 – Gimnazja w § 4010 zwiększono wydatki na wypłatę wynagrodzeń  w  

Gimnazjach  Publicznym  o  kwotę  7.675 zł, w § 4110 zwiększono wydatki na opłatę składek ZUS 

w Gimnazjum Publicznym w Oleksinie o kwotę 45.545 zł, w § 4210 zwiększono wydatki  na  

zakup  kosiarki  spalinowej  w Gimnazjum Publicznym w Glinniku o kwotę 2.300 zł, w § 4300 w 

Publicznym Gimnazjum w Glinniku zwiększono wydatki na opracowanie dokumentacji 

projektowej oczyszczalni ścieków o kwotę 400 zł. 

W dz. 851 – Ochrona zdrowia, rozdz. 85154 – przeciwdziałania alkoholizmowi  w 

związku z wpływem środków za wydane zezwolenia na sprzedaż alkoholu w roku 2011 w kwocie 

43.599 zł i wykonaniem wydatków w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi w kwocie 18.837 zł 

zwiększono wydatki na zadania przeciwdziałające alkoholizmowi o niewykorzystaną kwotę 

wpływów tj. 24.762 zł w tym w  § 4210 na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 12.381 zł i w 

§ 4300 na zakup usług pozostałych o kwotę 12.381 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna,  rozdz. 85203 – Ośrodki wsparcia §4300 zmniejszono 

wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 1.000 zł, w § 4330 zmniejszono wydatki na opłaty za 

pobyt osób w ośrodkach interwencyjnych o kwotę 3.000 zł, w § 4700 zmniejszono wydatki na 

szkolenia pracowników o kwotę 1.000 zł przenosząc te wydatki do prawidłowej klasyfikacji 

budżetowej w rozdz. 85205 – Zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie §4300 

zwiększono wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 1.000 zł, w § 4330 zwiększono wydatki 

na opłaty za pobyt osób w ośrodkach interwencyjnych o kwotę 3.000 zł, w § 4700 zwiększono 

wydatki na szkolenia pracowników o kwotę 1.000 zł.  

W rozdz. 85216 – Zasiłki stałe § 3110 w związku ze zwiększeniem dotacji celowej na 

realizację własnych zadań bieżących gmin zwiększono wydatki wypłatę zasiłków stałych o kwotę 

9.000 zł 

W rozdz. 85295 – Pozostała działalność § 3110 w związku ze zmianami wysokości dotacji 

celowej na realizację własnych zadań bieżących gmin zmniejszono wydatki na realizację programu 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” o kwotę 4.000 zł . 

W dz. 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdz. 85415 – pomoc materialna dla 

uczniów w związku ze zwiększeniem dotacji celowej na realizację własnych zadań bieżących gmin 

w § 3240 zwiększono wydatki na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej  dla  uczniów  o   

charakterze socjalnym  o  kwotę  26.672 zł  oraz zabezpieczono   

20-procentowy udział własny w wysokości 6.668 zł.  

W dz. 010 –  Rolnictwo  i  łowiectwo, rozdz. 01095 – Pozostała działalność na podstawie 

pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku zwiększającego dotację celową na 

realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie 

ustawami, przeznaczoną na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 

wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów 

postępowania w sprawie jego zwrotu poniesionych przez gminy, zwiększono wydatki na 

wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń pracowników zajmujących się obsługą zadania 

zleconego w §4010  o  kwotę 6.000 zł, w § 4110 o kwotę 1.026 zł, w § 4120 o kwotę 147 zł oraz w 

§ 4210 na wydatki rzeczowe o kwotę 2.974 zł, w §4430 zwiększono wydatki  na  zwrot  rolnikom  



podatku  akcyzowego  zawartego  w  cenie  paliwa  o  kwotę 507.335 zł. 

W dz. 750 – Administracja  publiczna,  rozdz.  75011 –  Urzędy  Wojewódzkie  w § 

4210 zmniejszono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 300 zł.   

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85212 – świadczenia rodzinne, świadczenia z 

funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z 

ubezpieczenia społecznego § 4110 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego 

zmniejszającego dotację celową na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej 

oraz innych zadań zleconych gminie ustawami zmniejszono wydatki na opłatę składek na 

ubezpieczenia społeczne o kwotę 296 zł. 

W rozdz. 85213 – Składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające 

niektóre świadczenia z pomocy społecznej, niektóre świadczenia rodzinne oraz za osoby 

uczestniczące w zajęciach w centrum integracji społecznej § 4130 w wyniku zwiększenia dotacji  

celowej na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych gminie ustawami zwiększono wydatki na opłatę składek na ubezpieczenia społeczne o 

kwotę 796 zł.  

W rozdz. 85295 – Pozostała działalność § 3110 po przyznaniu dotacji celowej na 

realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie 

ustawami zwiększono wydatki na realizacje rządowego programu wspierania osób pobierających 

świadczenia pielęgnacyjne o kwotę 100 zł  

 

  Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek do 

uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki przyjęła. 

Następnie głosowano nad projektem uchwały łącznie z przyjętymi poprawkami. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/96/12 w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2012 rok. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 15e) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 

im. Jana Pawła II w Holonkach. Poinformował, że uzasadnienie do uchwały jest bardzo obszerne 

zawiera wszystkie informacje, radnym temat jest znany, otrzymując materiały na sesję radni mogli 

się jeszcze raz z uzasadnieniem zapoznać. Opinia Kuratora Oświaty i Związku Nauczycielstwa 

Polskiego, co do likwidacji Filii Szkoły w Koszewie jest pozytywna, natomiast Związku 

„Solidarność” opinia jest negatywna, ale ten Związek wszystkim gminom, nie wydaje pozytywnych 

opinii, gdy są likwidowane placówki szkolne.          

   Dalej Wójt powiedział - „ dzieciom uczęszczającym dotychczas do Filii w Koszewie nic złego się 

nie stanie. Mogą kontynuować naukę w szkole w Chojewie lub w Holonkach. Szkoły te mają dobry 

poziom nauczania, opieka w szkołach jest zapewniona. Niezrozumiałe jest dla mnie zachowanie 

niektórych rodziców chociażby Państwa Sarnackich, którzy powiedzieli, że zrobią na złość i poślą 

swoje dzieci do innej szkoły poza teren gminy. To świadczy o tym, jaki jest stosunek rodziców do 

dziecka. Praktycznie dla ojca, matki nie zależy na dobru dziecka, tylko na pokazaniu „swojej 

głupoty” Mając autobus pod domem, opiekę, dowóz do szkoły,  mając możliwość korzystania z 

posiłków w szkole i rodzic mówi, że sam będzie dowoził dziecko do Łubina Kościelnego, to dla 

mnie o czymś świadczy. Nam zależy na dobru oświaty, uważam, że na terenie gminy mamy na 

dzisiaj dobrze ułożoną sieć szkół, a jeżeli ktoś uważa, że ma lepsze rozwiązania to są jego opinie 

indywidualne”.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 13 -za, przeciwnych -1, wstrzymujących -1 podjęła Uchwałę Nr XI/97/12 w sprawie 

przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Holonkach. /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 15f) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Brańsk na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu wyborczym. W uzasadnieniu poinformował, że zgodnie ze stanowiskiem Państwowej 



Komisji Wyborczej rada gminy do dnia 1 listopada 2012 r. zobowiązana jest do dokonania podziału 

gminy na okręgi wyborcze zgodnie z ustawą z dnia 5 stycznia 2012 r Przepisy wprowadzające 

ustawę – Kodeks wyborczy. W sytuacji, gdy nie zachodzi potrzeba dokonania zmian w podziale 

gminy na okręgi wyborcze, rada gminy musi bezwzględnie podjąć uchwałę dostosowując ją do 

obecnie obowiązujących przepisów Kodeksu wyborczego. W przypadku naszego projektu uchwały 

podział na okręgi wyborcze jest taki sam jak w uchwale poprzedniej. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/98/12 w sprawie 

podziału Gminy Brańsk na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 15g) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Brańsk na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

W uzasadnieniu poinformował, że zgodnie z art.14 ust.1 ustawy – Przepisy wprowadzające ustawę 

–Kodeks wyborczy, rada gminy w terminie 3 miesięcy od dnia podziału gminy na okręgi wyborcze 

musi dokonać podziału gminy na stałe obwody głosowania i ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych.  W przypadku naszego projektu uchwały podział na 

stałe obwody głosowania jest taki sam jak w uchwale poprzedniej. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/99/12 w sprawie 

podziału Gminy Brańsk na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych, ( w trakcie głosowania nieobecny na sali obrad - radny 

Franciszek Gawina) /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 15h) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Brańsk. 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „ spór dotyczy lat „90-tych”. W latach „80-tych została 

zaprojektowana budowa hydroforni na dostarczanie wody dla 4 gmin: Bielsk Podlaski, Wyszki, 

Boćki, Brańsk. Później Gmina Wyszki zrezygnowała, podłączyła się do innej studni.  Pan Zaleski 

na etapie projektowania, wydawania pozwoleń na budowę, nie wnosił żadnych uwag, zastrzeżeń. W 

latach późniejszych rok 1993-1995 konflikt się zaostrzył, było kilkanaście wyjazdów w teren, 

nawet z Policją. Skarżący wówczas żądał „ogromnych” odszkodowań, mówił, że pozwoli na 

spuszczenie wody istniejącym ciekiem, ale za to chciał „Poloneza”. Natomiast spór dotyczy tego, że 

tam jest ciek naturalny woda spływa z okolicznych pól,( kilkuset hektarów), od wsi Nowosady aż 

do lasku, później przy Adrzejczuku od strony Sierakowizny, Zarośli,  następnie płynie poza wioską 

Koszewo, aż do Kalnicy do głównego rowu melioracyjnego. Miejscami ten ciek wody jest bardziej 

udrożniony a miejscami bardziej pozasypywany. Gdyby jednak chcąc spełnić oczekiwania 

skarżącego należałoby spełnić oczekiwania wszystkich mieszkańców aż do Kalnicy. To nie byłoby 

realne, trzeba byłoby zamknąć wodociąg. Było masę różnych kontroli, rozpraw wodnych. W lacha 

90-tych był Urząd Wojewódzki, Telewizja. W mojej ocenie nie ma nic nadzwyczajnego, teren tam 

jest podmokły a poza tym,  Ten Pan powinien sam zlikwidować wyciek gnojowicy na swojej 

posesji. Tam jest możliwość ominięcia posesji skarżącego, cofnąć się do drogi, co idzie przy posesji 

Pana Zabłudowskiego i „puścić” przy drodze powiatowej, ale wówczas mogą się pojawić następne 

żądania rolników i trzeba będzie ponieść dodatkowe nakłady finansowe w kwocie 40 -50 tys. zł       

( projekty, rury, zakopanie itp.). Uważam, że oczekiwania Pana Zaleskiego są przesadne, brak 

znajomości tematu. Kilka lat temu mieliśmy wydane pozwolenie wodno prawne przez Starostę na 

10 lat, jest ono jeszcze ważne, wiem, że skarżący od tej decyzji Starosty również się odwoływał, bo 

był o tym informowany, ale Starostwo jego żądania odrzuciło. Wizyta z WIOŚ z Białegostoku też 

nic nowego nie wniosła: przyjechali popatrzyli, że tam nic nadzwyczajnego się nie dzieje. Przysłali 

nam pismo, że nie wnoszą uwag, co do spuszczania popłuczyn z hydroforni w Koszewie. Uważam, 

że oskarżenia Pana Zaleskiego pod moim adresem są niezasadne”.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 



głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/100/12 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad. 15i) Pan Piotr Paprocki Kier. Ref. BRŚ przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania 

składu Komisji Inwentaryzacyjnej. W uzasadnieniu poinformował, że komisja dokona spisu 

inwentaryzacyjnego w celu przejęcia do zasobu Mienia Gminy m.in. działki oznacz. Nr 121/5 

położonej w obrębie gruntów wsi Kalnica a następnie wystąpi do Wojewody Podlaskiego o 

wydanie decyzji komunalizacyjnej na w/w działkę. 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „przed rokiem 1990 wszystkie tego typu działki stanowiły 

własność Skarbu Państwa. Po 1990 roku była powołana Komisja Inwentaryzacyjna na Miasto i 

Gminę Brańsk, która występowała z wnioskami do Wojewody, aby wszystkie działki stanowiące 

Mienie Państwowe decyzją komunalizacyjną były przekazał na rzecz samorządu gminnego. W 

niektórych przypadkach trudno było ustalić, czyją własność stanowi działka i taki przypadek m.in. 

był  w Kalnicy. Nie było można wystąpić do Wojewody o decyzję komunalizacyjną. Dzisiaj jest 

informacja, że o taką decyzje można wystąpić, choć zasięgając opinii prawnej wiemy, że ona jest 

własnością gminy, tylko gdybyśmy chcieli uzyskać np. pozwolenie na budowę byłby z tym 

problem. Także chcemy to uporządkować”.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/101/12 w sprawie 

powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 16) Przedstawienie informacji w sprawie lokalizacji na obszarze gminy Brańsk elektrowni 

wiatrowych  

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „ temat medialnie jest Państwu znany, o stawianiu wiatraków w 

kraju dużo się mówi. Jedni chwalą drudzy ganią, inni w ogóle nie mają na ten temat zdania. Na 

terenie naszej gminy wiem, że też jeździła Firma „Wind Projekt”, która rozpracowywała teren, co 

do budowy wiatraków na terenie naszej gminy. Firma ta wystąpiła do nas z wnioskiem, żeby 

przekształcić w Planach Zagospodarowania Przestrzennego Gminy, działki położone wokół wsi 

Mień, Patoki aż pod wieś Ściony na budowę tych wiatraków. Choć oficjalnie na piśmie jeszcze nic 

firma nam nie przekazała, ale informowali, że mają podpisane umowy z rolnikami na budowę 33 

szt. tego typu wiatraków.  Planują postawienie 4 wiatraków między Mniem a Patokami a resztę w 

okolicy Pruszanek, Fermy, pod Glinnik, Ściony, Kiewłaki. W przyszłości miałoby to połączyć się z 

Szepietowem, Wysokiem Mazowieckiem, Czyżewem. Sami Państwo wiecie, że temat jest dosyć 

ciekawy, ale trudny, dlatego, że do końca nie ma informacji konkretnej, gdzie one mogą 

powstawać, czy one są szkodliwe dla człowieka a jeżeli szkodliwe to, w jakich odległościach mogą 

stać od zabudowań. Mówiło się, że w odległości ok. 400m od budynków. Ostatnio mówi się, że 

400m, to jest za mało. Wójt Gminy z Szepietowa wystąpił do Ministra Zdrowia i Ministra 

Rolnictwa o zajęcie stanowiska w tej sprawie. Dziwne jest to, że wydano 2 różne stanowiska. 

Ministerstwo Rolnictwa dało odpowiedź, że wiatraki mogą być budowane w odległości 400m od 

zabudowań, natomiast Ministerstwo Zdrowia odpowiada, że to powinno być budowane w 

odległości minimum 2km a nawet 4km od zabudowań. To pokazuje, że na szczeblu rządowym, też 

nie ma jednoznacznego stanowiska. Sprawa tego typu była przedmiotem rozmów na sesji w 

Szepietowie i wiem, że „na dzisiaj” radni zagłosowali przeciw, chociaż dwa wiatraki już u nich 

stoją na próbę. Jeden jest unieruchomiony drugi się „kręci”, natomiast ile one tam będą stać nikt nie 

wie. Przechodząc do naszej tutaj sytuacji w gminie kilka osób jest za budową, zwłaszcza ci co 

podpisali umowy z Firmą,  ale wiele osób jest też przeciw. Wypowiedzi są nieraz nawet bardzo 

ostre, że nigdy nie pozwolą, bo tutaj chodzi o przyszłość, że  mają dzieci,  mają bydło i że będą 

walczyć „na śmierć i życie”. My dla tej Firmy musimy udzielić odpowiedzi na wniosek. Pan 

Przewodniczący przygotował taką odpowiedź w imieniu Rady, jeżeli Państwo tę odpowiedź 

zaakceptujecie i przegłosujecie, to urząd dla Firmy udzieli stosownej odpowiedzi. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał  



 

Stanowisko 

Rady Gminy Brańsk w sprawie lokalizacji na obszarze Gminy Brańsk elektrowni wiatrowych 

 

  

W związku z intensywną działalnością na terenie Gminy Brańsk firm projektujących 

elektrownie wiatrowe Rada Gminy Brańsk wnosi do Wójta Gminy Brańsk o wstrzymanie się ze 

wszelkimi działaniami związanymi z procedurą planistyczną, której skutkiem będzie ustalenie 

lokalizacji obszarów w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Brańsk pod 

lokalizację elektrowni wiatrowych. 

Teren Gminy Brańsk jest terenem typowo rolniczym stanowiącym dobre zaplecze                 

dla przetwórstwa rolno-spożywczego, w tym produkcji ekologicznej oraz powstawania 

gospodarstw agroturystycznych. Montaż elektrowni wiatrowych wpływa na zmianę krajobrazu. 

Środki masowego przekazu podają informacje o ubocznym wpływie na zdrowie mieszkających w 

pobliżu ludzi oraz o stepowieniu ziemi wokół masztów wiatraków. 

W związku z niewyjaśnionym do końca oddziaływaniem elektrowni wiatrowych                

na środowisko i zdrowie ludzi, Rada Gminy Brańsk wnosi do Wójta Gminy Brańsk                         

o wstrzymanie się z podejmowaniem czynności zmierzających do ustalenia lokalizacji tych 

obiektów na terenie Gminy Brańsk do czasu upublicznienia oficjalnych badań wpływu lokalizacji 

ferm wiatrowych na zdrowie ludzi. 

Rada Gminy Brańsk apeluje do mieszkańców – właścicieli gruntów na terenie Gminy 

Brańsk o rozwagę w podejmowaniu decyzji związanych z lokalizacją elektrowni wiatrowych na 

swoich gruntach”. 

    

   Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „myślę, że przekaz stanowiska jest jasny, na dziś nie jesteśmy 

za i nie jesteśmy przeciw stawianiu wiatraków”. 

   Głos zabrał radny Sylwester Bobel – „ rozmawiałem z jedną osobą, która zasięgała informacji o 

Firmie Wind Projekt, to mówiła, że w Warszawie w siedzibie firmy jest tylko sekretarka, która 

przyjmuje podania i więcej nie ma z nikim żadnej rozmowy. Kolejna osoba, mówiła, która ma 

postawiony wiatrak obok posesji w odległości 600m, gdy chciała stawić oborę, to musiała uzyskać 

zgodę od właściciela wiatraka na jej pobudowanie. To wszystko nie jest takie proste, ludzie myślą, 

że zarobią 23-25 tys. zł, ale nie zastanawiają się nad tym, co będzie dalej. Prawnicy wstępne 

umowy już podpisane przez rolników różnie interpretują, każdy inaczej,  w każdym bądź razie 

temat jest nie ciekawy. Byłbym za tym, aby wstrzymać się od podejmowania działań - zmian w 

Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy”. 

Ponownie zabrał głos Wójt Gminy – „  z tego co wiem jeżeli firmie jest to opłacalne proponują 

rolnikom stawki wyższe i myślę, że takie wstrzymanie się, będzie korzystne ludziom. Na terenie 

Suwałk płacą po 40-45 tys. zł. Natomiast ludzie często świadomie czy nieświadomie umowy jakieś 

podpisują nie wiedząc do końca, co będzie dalej a najważniejsze nie wiedzą, jaka będzie dalsza 

wykładnia prawna, co do już istniejących wiatraków. Czy pozwolą się budować, w jakim zakresie, 

jakie to będzie miało skutki. Państwo nie ma wypracowanego stanowiska, co dalej będzie się działo 

z tymi wiatrakami. Na dzisiaj wiele informacji krąży, że na 2km z tego terenu wokół wiatraka 

„robaki, krety” z ziemi się usuwają i pszczoły, ale czy to jest prawda? nie wiemy. Dopóki nie 

będzie jednoznacznego stanowiska ze strony Rządowej, to chyba trzeba się wstrzymać ze zmianami 

w Palnie”.  

Głos zabrał radny Sylwester Bobel – „w umowie jest zapisane, że po 25 latach firma do 1,5m w 

głąb ziemi i wiatrak usunie ale ta cała reszta (betony na 3 m) w ziemi pozostanie na pokolenia, nikt 

tego nie ruszy. Pomyślałem sobie, że ja bez tych 25 tys. przeżyję i zrezygnuję z umowy”. 

Głos zabrał radny Jan Żochowski –  moje zdanie,  co jest większe zło, czy zatruwanie z komina 

czy wiatrak?  

Ponownie zabrał głos Wójt Gminy – „ proszę Państwa nie ma pojęcia, co jest większe zło, zło jest 

złem, a dobro dobrem, tylko my na dzisiaj nie wiemy, co jest złe a co dobre. Uważamy, że dopóki 



te informacje nie będą jednolite, to trzeba się po prostu wstrzymać, jeżeli będzie jasna sytuacja, że 

te wiatraki można budować, będziemy – „za”. Na dzisiaj nie ma stanowiska jednolitego ze strony 

Rządowej, każdy mówi co chce”.    

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Stanowisko Rady. 

Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -1 podjęła stanowisko w sprawie 

lokalizacji na obszarze Gminy Brańsk elektrowni wiatrowych /stanowisko stanowi załącznik do 

protokołu/. 

 

Ad. 17) Sekretarz Gminy przedstawił sprawozdanie realizacji Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za rok 2011. Radni nie wnosili zapytań i uwag do sprawozdania. /sprawozdanie 

stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 18)  Pan Piotr Paprocki Kierownik Ref. BRŚ przedstawił sprawozdanie z wykonania w roku 

2011 Uchwały Nr XXIV/202/2010 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 lutego 2010r. w sprawie 

określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk. Radni 

nie wnosili zapytań i uwag do sprawozdania. /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 19) Wójt Gminy zreferował sprawozdanie z działalności Samorządowego Zakładu 

Komunalnego Gminy Brańsk z siedzibą  w Brzeźnicy za okres 01.01.2011 do 30 września 2011r. 

Radni nie wnosili zapytań i uwag do sprawozdania. /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu/. 

 

 

Ad. 20) Pani Jolanta Januszewska Kierownik GOPS przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku za rok 2011 oraz potrzeby na realizację zadań 

pomocy społecznej w 2012 roku. Radni nie wnosili zapytań i uwag do sprawozdania. /sprawozdanie 

stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 21) Pani Jolanta Januszewska Kierownik GOPS przedstawiła „Ocenę Zasobów Pomocy 

Społecznej na rok 2011 dla Gminy Brańsk”. Radni nie wnosili zapytań i uwag do sprawozdania. 

/sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu/. 

 

 

Ad. 22) Wójt Gminy zreferował sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Upowszechniania 

Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej za 2011 rok. Radni nie wnosili zapytań i uwag do 

sprawozdania. /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu/. 

 

W tym miejscu Wójt powiedział – „ GOUK w 2011 roku realizował zadania, które ma ustawowo 

nakreślone, zadania, które Rada Gminy przyjęła też do budżetu. Uważam, że GOUK swoje zadania 

wypełnia dobrze, tym bardziej, że przez Ośrodek realizujemy różnego rodzaju remonty w GOK i 

świetlicach wiejskich, ubiegamy się o środki finansowe unijne, bo z urzędu nie możemy zawsze 

wnioski składać. Dlatego chciałbym, aby Dom Kultury nie był postrzegany, jako instytucja 

„przejadająca pieniądze” tylko, jako pozyskująca pieniądze z różnych źródeł do gminy. Chcę 

powiedzieć, że działalność kulturalno-sportowa jest widoczna, tam przyjeżdża bardzo dużo 

młodzieży. Często jestem zaskoczony, bo tego nie widzę w Brańsku, nieraz przejeżdżając tamtędy 

widzę, że późno wieczorem światła się palą i jest młodzież,  idą rozgrywki a jak to najczęściej bywa 

na wsi najwięcej młodzieży jest w piątki, soboty i niedziele. Boisko ORLIk jest wykorzystywane 

młodzież biega i wszyscy są zadowoleni. Warto jest inwestować w młodzież, sport, kulturę i 

stworzyć im warunki dobrego wypoczynku, aby młodzież nie chodziła byle gdzie lub 

przesiadywała w samochodach. Myślę, że w gminie mamy już dość dobrze rozwiniętą bazę 

kulturalno – oświatowo - sportową. W tym miejscu zaprosił radnych do Szmurłów na dzień 6 maja, 

gdzie będą mogli zobaczyć, też dobrze przygotowane miejsce do wypoczynku dla mieszkańców nie 



tylko Szmurłów, ale i sąsiednich miejscowości gminy. Co do biblioteki, jest ona docelowo w 

Kalnicy, punkty są na razie jeszcze po terenie gminy. W najbliższym czasie zechcemy i ten temat 

uporządkować, aby młodzież miała jak najszerszy dostęp nie tylko do internetu ale również i do 

książki. W mojej ocenie Ośrodek Kultury jak i Gminna Biblioteka swoje zadania realizują bardzo 

dobrze, nie ma przesady ale nie jest tak, że nic się nie robi. Starsi ludzie może inaczej do tego 

podchodzą ale młodzież potrzebuje sportu, rozrywki”. 

 

Ad. 23) Wójt Gminy zreferował sprawozdanie z realizacji uchwał  Rady Gminy Brańsk za II 

półrocze 2011 roku. Radni nie wnosili zapytań i uwag do sprawozdania. /sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 24) Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 25) Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 26 Sprawy różne: 

 

 Wójt Gminy poinformował, że w tym roku obchody Święta 3-go Maja, zostaną połączone 

ze Świętem Dnia Strażaka, otwarciem i poświęceniem Izby Tradycji Regionalnej i 

Rolnictwa w Szmurłach - w dniu 6 maja 2012 roku. W trakcie uroczystości zostanie również 

poświęcony samochód strażacki dla OSP Lubieszcze. Zachęcił wszystkich obecnych na sesji 

do wzięcia udziału w uroczystościach. 

 Przewodniczący Rady Gminy odczytał podziękowanie Fundacji Lux Veritatis  dla Rady 

Gminy za uchwałę  podjętą w obronie mediów katolickich - Telewizji Trwam. 

Poinformował również, że w Gminie Brańsk zebrano ok. 2400 podpisów w sprawie 

przyznania Telewizji TRWAM miejsca na multipleksie cyfrowym. 

 Wójt Gminy poinformował, że na stoliku leżą do wzięcia, kalendarze na 2012 rok 

przedstawiające różne rasy bydła, co może być ciekawą informacją dla mieszkańców - 

rolników. 

 Na koniec Wójt Gminy poinformował, że w najbliższym czasie gmina rozpocznie realizację 

tych zadań inwestycyjnych, które są do wykonania w bieżącym roku. Zadań jest dużo, 

niektórych realizacja przesunęła się na drugie półrocze, bo było mokro i nie dało się wejść z 

robotami z wiosny. Realizacja wszystkich zadań będzie uzależniona od dobrych warunków 

pogodowych.  

 

Ad. 27 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 14
00 

zamknął 

obrady  XI sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę…, w intencji zdrowia dla Pani Skarbnik 

Gminy, która przebywa w szpitalu ”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 


